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شــنبه  16 آذر 1398 |  ســال هفتــم |  شــماره 1854

گاه
ن مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال روز گذشته میهمان برنامه ورزش و مردم بود. او در مواجهه 

با اصرار پیمان یوسفی که چندبار پرسید سرمربی تیم ملی برانکو ایوانکوویچ است،  عنوان کرد: »ما 
نمی توانیم اسم سرمربی ای را بیاوریم که ممکن است با او حرف نزده باشیم. متأسفانه ما زیر فشار 
شدید قرار داریم و مدام مورد انتقاد و حمله ایم. هنوز مسائل مربوط به آقای ویلموتس را مدنظر داریم 
و بنابراین فعلا و تا زمان اتمام کار با ایشان دست به کاری نمی زنیم. درعین حال آقای برانکو هم اگر 
بخواهد به ایران بیاید، توقع دارد موضوعش با پرسپولیس حل شده باشد. باید کسی به ایران بیاید که 

لیگ را بشناسد. ما دیگر جای آزمون و خطا نداریم.«

تاج، سرمربی بعدی 
تیم ملی را لو نداد!

شروعصفحهآرایی
مدیرمسئولسردبیرمعاونسردبیردبیرسرویسصفحهآرا:؟؟؟16/00

اتمامصفحهآرایی
16/30

شروعصفحهآرایی:؟؟/؟؟
اتمامصفحهآرایی:؟؟/؟؟

اگر احساس خواب به شما 
دست داد در مکان امنی مانند 
پارکینگ های جاده ای خودرو 
را متوقف کنید و از توقف در 
شانه بزرگراه خودداری کنید.

احمدی از طرفداران استقلال عذرخواهی کرد 

پشت پرده گاف گزارشگر معروف روی آنتن سیما وز
ه ر

شی
حا

شهروند| در حاشیه پخش مستقیم 
بازی اســتقلال مقابل شــهرخودرو در 
ورزشگاه آزادی، در شرایطی که تصاویری 
از ورزشگاه درحال پخش بود، محمدرضا 
احمــدی روی همین فیلد اینتلســت 
درحال کری خوانی قرمــز و آبی بود و در 
واکنش به شــعار هواداران استقلال که 
نام تیم خودشــان را صدا می زدند، جمله 

»استقلال، سوراخه ســوراخه« را به زبان آورد. اتفاق 
حیرت انگیز اما اینجاست که این اتفاق روی آنتن زنده 
پخش شد و همان طور که پیش بینی می شد، بازتاب 
گسترده ای در محافل ورزشی و شبکه های اجتماعی 
داشت. هواداران استقلال به شدید ترین شکل ممکن 
علیه این گزارشگر تلویزیونی موضع گرفتند و خواهان 
برخورد مسئولان شبکه سوم ســیما با او شدند. موج 
اعتراض ها به احمدی به قدری زیاد بود که او ناچار شد 
در یک پست اینستاگرامی از استقلالی ها عذرخواهی 
کرده و ایــن توضیحات را ارایه بدهد: »یک شــوخی 
فوتبالی که قطعــا بین همه ما اتفــاق می افته، برای 
اذیت کردن یک همکار قدیمی، دلیلی بر بی احترامی و 
دوست نداشتن یک تیم پرطرفدار که خیلی از بازیکنان 
اون تیم  از دوستان صمیمی خودم هستند، نمی تونه 
باشه. موضوعی که با بی اخلاقی یک نفر باعث دلخوری 
برخی از هواداران شد. همه رنگ ها و همه تیم ها بدون  
شک برای من دوست  داشــتنی و محترم هستند«. 
احمدی در این پست اینستاگرامی البته تمام بازیکنان 

فعلی و قدیمی استقلال را که با آنها رفاقت نزدیک دارد، 
منشن کرد و چند چهره مشهور استقلالی ازجمله آرش 
برهانی هم به حمایت از او پرداختند تا این قضیه تبدیل 
به یک بحران بزرگ تر در حرفه کاری احمدی نشود. به  
هرحال این مجری و گزارشگر تلویزیونی هم در پست 
اینستاگرامی به بی اخلاقی یکی از همکاران خود که 
باعث شــد صدای او روی آنتن برود، هم اشــاره کرده 
است. البته بد نیست بدانید توضیحات او از عصبانیت 
هواداران اســتقلال کم نکرد؛ چراکه بلافاصله عکس 
دیگری از دربی شماره 58 در تمام رسانه ها و کانال های 
هواداری منتشــر شد که نشــان می دهد در آن بازی 
محمدرضا احمدی که پشــت دروازه استقلال با کاور 
صداوسیما ایستاده،  به هنگام گلزنی پرسپولیس درحال 
خوشحالی کردن است و به هوا پریده است. این تصویر 
به همراه پخش صدای کری خواندنش برای همه ثابت 
کرد که او یک گزارشگر پرسپولیسی است و خیلی بعید 
است که حالاحالا ها بتواند بازی های پخش مستقیم 

تیم پرطرفدار استقلال را گزارش کند.

شهروند| حال خوب پرسپولیس و استقلال جذابیت های لیگ برتر و فوتبال ایران را بیشتر کرده  است. شاید با اتفاقات و نتایج هفته های ابتدایی لیگ برای خیلی ها مسجل 
شده بود که سرخابی ها یکسال بسیار بد را پشت سر خواهند گذاشت و در رقابت با سایر تیم های مدعی شانسی ندارند. منتهی با مرور زمان و پیشرفت سرخابی ها  این 

ذهنیت از بین رفت و حالا همه جا صحبت از موفقیت های پرسپولیس و استقلال است.

درخشش استقلال و پرسپولیس در روزهای تلخ تیم ملی

سرخابی ها حال فوتبال را خوب کردند

شهروند|  حذف کاراته از المپیک پاریس، سقف رویاهای 
المپیکی کاراتــه کاها در تمام جهــان را به المپیک 2020 
توکیو محدود کرد. این رشــته برای نخستین و شاید فعلا 
آخرین بار در المپیک توکیو حضور دارد؛ رشته ای که ایرانی ها 
هم در سال های اخیر حســابی در آن خوش درخشیدند و 
قهرمانی های پرتعدادی را به نــام خود ثبت کردند. حمیده 
عباسعلی به عنوان یکی از موفق ترین زنان کاراته کاهای ایرانی 
که مدال های نقره و برنز جهان را در کارنامــه اش دارد، این 
روزها خیلی سخت برای رسیدن به المپیک تلاش می کند. 
خیلی ها او را اصلی ترین گزینه برای تکرار مدال تاریخی کیمیا 
علیزاده و خوشرنگ تر شدن آن در المپیک توکیو می دانند. 
در ادامه مشروح گفت وگوی »شهروند« با حمیده عباسعلی 

را می خوانید:  
  از لیگ جهانی کاراته وان مادرید شروع کنیم که 
چند روز قبل با کســب مدال برنز برای شما به پایان 

رسید؟
لیگ جهانی مادرید، آخرین مرحله این رقابت ها در  سال 
2019 بود، بــه همین علت همه مدعیان به دنبال تثبیت یا 
بهبود جایگاه خود در رنکینگ جهانی بودند. به واسطه اهمیت 
بالای المپیک، تمامی مسابقات از کیفیت بالایی برخوردار 
است، چون کسب ســهمیه از طریق رنکینگ شاید بهترین 

روش برای رسیدن به توکیو باشد. 
  از مدالی که در مادرید گرفتید، راضی بودید؟

در مسابقه قبلی در روسیه پنجم شدم و تمریناتم را خیلی 
جدی تر دنبال کردم تا در مادرید نتیجه بهتری بگیرم. قطعا 

همه کسانی که در مسابقه شرکت می کنند، دنبال بهترین 
اتفاق هستند، اما شاید روز مسابقه چیزی که می خواهی به 
دســت نیاوری. من هم با اینکه هدفم رسیدن به فینال بود، 
مقابل حریف یونانی که بارها شکستش داده بودم، باختم و با 
رفتن او به فینال راهی شانس مجدد شدم. در رده بندی هم 
رقیبی از کشور ژاپن را که مهد کاراته دنیاست، شکست دادم 
و برنز گرفتم. در کشــور ما همه دنبال نتیجه هستند، اما در 

مجموع خودم از این نتیجه رضایت داشتم.
  دقیق توضیح می دهید که چه شانســی برای 

المپیکی شدن دارید؟
در کاراته پنــج وزن اصلی داریم کــه در مراحل مختلف 
لیگ جهانی مسابقات آن برگزار می شود. این پنج وزن برای 
المپیک به سه وزن المپیکی تبدیل می شود؛ به شکلی که دو 
وزن پایین و دو وزن بالا با هم ادغام شدند. من در وزن المپیکی 
هفتم هســتم، اما در وزن خودم جایگاه دوم را دارم. با حفظ 
همین جایگاه دومی در وزن خودم می توانم سهمیه المپیک را 
بگیرم، چون از هر وزن دو نفر اول المپیکی می شوند. من با نفر 
سوم 120 امتیاز فاصله دارم، اما هنوز پنج مرحله دیگر باقی 
مانده و نمی توانم به این اختلاف بسنده کنم. باید در مسابقات 
آتی هم روی سکو بروم تا به هدفم برسم. البته کسانی که از 
طریق رنکینگ سهمیه نگیرند، می توانند در آخرین مرحله 

لیگ جهانی در پاریس با رفتن روی سکو به المپیک برسند. 
  حتما می دانید که توقعات از کاراته در این دوره از 

المپیک بالاست؟
توقعات که بالاســت، اما فعلا تمام تمرکزمان روی کسب 

سهمیه است. به جز من بچه ها در سایر اوزان هم شانس دارند 
ســهمیه بگیرند. هر چقدر به المپیک نزدیک تر می شویم، 
رقابت سخت تر می شــود و اســترس بالاتر می رود. از نظر 
روحی باید خودمان را بالانگه داریم. متاســفانه در ورزش ما 
وقتی ورزشکاری در مسیر پیشــرفت یک بار هم می بازد، از 
او انتقاد می کنند. برد و باخت برای همه ورزشــکاران هست 
و هر کسی باید از این تلنگرها استفاده کند. بعد از باخت هر 
ورزشکار، افرادی هستند که می خواهند او را از مسیرش دور 
کنند. کاراته فعلا برای اولین و آخرین بار در المپیک حضور 
دارد و همه دنبال این هستند که بین اولین ها باشند. امیدوارم 
همه به دنبال کمک به ما باشند، نه اینکه حاشیه درست کنند. 
این طور نباشد که با یک باخت بگویند فلان ورزشکار دیگر به 

درد نمی خورد!
  نســبت به بالا بودن توقعات، ملی پوشان کاراته 

امکانات لازم را هم در اختیار دارند؟
شرایط خوب اســت. ما در آکادمی ملی المپیک تمرین 
می کنیم و اسکان داریم. قبلا سال ها در سالن کبکانیان تمرین 
می کردیم که اصلا در شأن ورزشــکاران حرفه ای نبود. هر 
کسی آنجا می آمد، افسردگی می گرفت! اصلا کسی به وضع 
اســکان و غذای ما اهمیت نمی داد. با وجود این سال ها آنجا 
تمرین کردیم و نتیجه هم گرفتیم. الان شرایط خیلی بهتر 
شده و کمیته ملی المپیک هم تلاش زیادی می کند. البته 
شاید ما کاراته کاها کم توقع هستیم که مثل سایر ورزشکاران 

گلایه نمی کنیم. 
  مردم حمیده عباسعلی را به عنوان یک برند در 
کاراته بانوان می شناســند و از او در المپیک مدال 

می خواهند.
اول از همه برای من مهم است سهمیه کسب کنم، چون 
هیچ چیز قابل پیش بینی نیســت. همان طور که گفتم راه 
طولانی تا پایان مســابقات لیگ جهانی باقی مانده و باید تا 
آخرین لحظه برای رسیدن به المپیک بجنگم. المپیک برای 
من و هم تیمی هایم مدت هاست شــروع شده، چون ماهی 
یک بار باید در مسابقات سنگین لیگ جهانی شرکت کنیم 
و اصلا وقتی برای استراحت در این چند  سال نداشتیم. یک 
ورزشکار نمی تواند همیشه در اوج باشد، اما می دانم که مردم 
به من لطف دارند و توقعات هم از من بالاســت. من المپیک 
را تجربه نکردم، اما با کســانی که در المپیک بودند، صحبت 
کردم و می دانم المپیک شــرایط متفاوتی با همه مسابقات 
دارد. امیــدوارم بتوانم بعد از کســب ســهمیه، در المپیک 
مدال خوشرنگی بیاورم و تاریخ ساز شوم، اما نمی توانم قولی 

دراین باره بدهم. 

حمیده عباسعلی، قهرمان کاراته زنان ایران در گفت وگو با »شهروند«:   

به محل تمرین ما می آمدید، افسردگی می گرفتید
 می خواهم در المپیک توکیو تاریخ ساز شوم

 

 

ناکامی های پی درپی و زمزمه  برکناری دنیزلی 

تراکتور در وضع هشدار

مهاجم تیم ملی 
فوتبال پدر شد 
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شــهروند|تراکتور طی دوفصل گذشته که به 
بخش خصوصی واگــذار شــد و محمدرضا زنوزی 
سرمایه دار آذری زبان مالکیت آن را برعهده گرفت، از 
نظر مالی شرایط بسیار خوبی پیدا کرده است. زنوزی 
با هزینه های بسیار گزاف در تراکتور موفق شده طی 
دوفصل گذشته بازیکنان سرشناس ایرانی و خارجی 
را به ایران بیاورد و با پرداخت میلیاردها تومان به آنها 
تیمی کهکشــانی را ببندد. او امــا در نحوه مدیریت 
ستاره ها در طول یک و  نیم  ســال گذشته بارها دچار 
مشکل شده و حالا امسال هم هنوز در امر نتیجه گیری 
موفق نشده است. تراکتور  سال گذشته در فاصله پنج 
هفته مانده به پایان رقابت های لیگ مدعی شــماره 
قهرمانی بود امــا اتفاقاتی که در بازی با ســپیدرود 
رشت رخ داد و برخوردی که مالک باشگاه با محسن 
فروزان انجام داد، این تیم را به حاشیه برد و درنهایت 
هم روزبه روز از قهرمانی دورتر شــد و دیگر نتوانست 
شــرایط خوب را پیدا کند. در پایان فصل هم نه تنها 
عنوان قهرمانی به تراکتور نرسید بلکه سهمیه آسیایی 
نیز برای سرخ پوشــان تبریزی از دست رفت. امسال 
اما زنوزی با حفظ ستاره های پرتعداد تراکتور و البته 
آوردن مصطفی دنیزلی مربی نامدار ترکیه ای تیمی 
قدرتمند را بست و روانه مســابقات کرد. بسیاری از 
طرفداران فوتبال امسال امید به قهرمانی تراکتور بسته 
بودند و نتایج خوب ابتدای فصل باعث شد تا هواداران 

آذری زبان نیز به قهرمانی تیم شــان مطمئن باشند. 
درحالی  که همه چیز برای دنیزلی و شاگردانش خوب 
پیش می رفت اما شکست مقابل صنعت نفت آبادان 
و بعد باخت به استقلال و سپاهان دو رقیب قهرمانی 
شــرایط را برای آنها ســخت کرد. حالا کار به جایی 
رسیده که تراکتور روز پنجشنبه حتی در خانه از پس 
شاهین بوشهر قعرجدولی هم برنیامد تا اوضاع بسیار 
نگران کننده باشد. اگرچه مصطفی دنیزلی هنوز هم 
می گوید شانس تیمش برای قهرمانی لیگ بالاست اما 
زمزمه هایی درباره ایجاد تغییر روی نیمکت تراکتور به 
گوش می رسد، البته که مدیران باشگاه هیچ واکنشی 
به ناکامی های اخیر نشان ندادند اما بعید نیست طی 
روزهای آینده اتفاقات عجیب تری درباره دنیزلی نیز 
رخ بدهد. چیزی که مشخص است، تراکتور امسال هم 
از قهرمانی دور شده اما هنوز فرصت برای جبران دارد. 

آیا آرزوی دیرین هواداران تراکتور محقق می شود؟

کریم  انصاری فرد یکی از مهاجمان 
کم حاشــیه و باتجربه فوتبال ایران 
اســت. او که چندســالی است در 
خارج از کشور زندگی می کند و  سال 
گذشته هم با یک خواننده معروف 
یونانی ازدواج کــرده بود، حالا دارای 
فرزند شده اســت. مهاجم 29ساله 
کنونی الســیلیه قطر روز گذشته با 
انتشار این تصویر در اینستاگرام خود 
از به دنیاآمــدن فرزندش خبر داد و 
نوشت: »ســرینا خانم خوش آمدی 
به زندگی مون، من و مامان همیشه 
در کنارت هستیم. امیدوارم خداوند 
مهربانم مواظبِ فرشته  کوچولویمان 

باشد.«

استقلال و 8 برد متوالی در لیگ
اگر امروز هواداران اســتقلال با موفقیت های این 
تیم از فرط خوشحالی در آسمان ها سیر می کنند،  
به خوبی یادشــان می آید که چه شروع بدی با این 
مربی در این فصل داشــتند. با توجه به انتظارات و 
آرزوهایی که وجود داشت ، اتفاقات هفته های ابتدایی 
لیگ به شدت بد بود. مربی ایتالیایی به دلایل مختلف 
چندین بار تهدید به استعفا کرد و خیلی ها بر این باور 
بودند که با شروع مسابقات سخت استقلال و پیچ 
سخت لیگ،  کار استراماچونی در این تیم هم به پایان 

برسد، منتهی او اوضاع را با صبر و تلاش بیشتر با وجود تمام مشکلاتی که وجود داشت، 
تغییر داد و حالا استقلال را به صدر جدول رده بندی لیگ  برتر رسانده  است. آبی پوشان 
از هشت بازی اول خود در لیگ تنها 12 امتیاز گرفته و دربی را هم در هفته چهارم باخته 
بودند. فاصله هفت امتیازی با صدر جدول در روزهایی که سپاهان و شهرخودرو عالی 
نتیجه می گرفتند، باعث شد امید آبی ها به موفقیت در این فصل کمتر باشد. به  هرحال 
بازی با تیم های تراکتور، صنعت نفت آبادان، نساجی، سپاهان و شهرخودرو را در پیش 
داشتند و با توجه به شرایط هفته های ابتدایی هیچ کسی تصور نمی کرد که شاهد چنین 
تحول بزرگی در استقلال باشد. تیم استراماچونی از این پنج بازی مهم چهار مسابقه را 
با بهترین عملکرد ممکن برد. در بازی با سپاهان هم این تیم برنده و تیم برتر مسابقه بود 
که با اشتباه وحشتناک داوری بازی به مســاوی کشیده شد. حالا آنها یکی از مدعیان 
اصلی کسب عنوان قهرمانی هستند. با فوتبالی تهاجمی و تماشگرپسند که باعث آشتی 
هواداران با ورزشگاه هم شده اســت که بازی مقابل شهرخودرو در روز پنجشنبه که با 
برتری آبی پوشان همراه بود  و نزدیک به 60 هزار تماشاگر را به آزادی کشانده بود، این 
مسأله را تأیید می  کند. آنها حتی صاحب بهترین خط حمله لیگ هم هستند و کادرفنی 
بازیکنانی چون مهدی قائدی ، وریا غفوری  و... را متحول کرده اند. استقلال در دوهفته 
پایانی نیم فصل اول هم با پیکان و شاهین بوشهر دو بازی نه چندان سخت پیش رو دارد و 

قطعا شرایط بهتری در جدول با پیروزی در این دو مسابقه پیدا خواهد کرد.

پرسپولیس قدرتمند دوباره برگشت
انصاری فرد به صراحت اعلام کرده تا زمانی که پرسپولیس 
در کورس قهرمانی باشــد، به کالدرون برای ادامه کار مهلت 
خواهند داد. ســرخ ها بعد از سه قهرمانی متوالی لیگ برتر و 
ســوپرجام و یک قهرمانی جام حذفی ، با رفتن برانکو دچار 
تزلزل شدند. کالدرون نتوانست آن طور که انتظار می رفت، 
بهترین  تیم سال های اخیر ایران را مدیریت کند و نتایج پر 
از فرازونشیب بود. آنها مسابقات 6 امتیازی مقابل سپاهان،  
تراکتور، شهرخودرو و حتی نفت مسجدسلیمان را هم واگذار 
کردند. تساوی ناامیدکننده ای با ماشین سازی در تهران با آن 
پنالتی چیپ عجیب علیپور تجربه کردند. با این حال تیم کالدرون در هفت مسابقه به پیروزی 
رسید. با اینکه تیمش اصلا تماشاگرپســند بازی نمی کرد و خیلی ها را نگران کرده بود،  باز هم 
شاهد حضور آنها در کورس قهرمانی هستیم. در واقع باید گفت که بدترین پرسپولیس سال های 
اخیر باز هم از شانس های قهرمانی به حساب می آید. مسأله مهم تر البته به بازی اخیر آنها مقابل 
ذوب آهن ارتباط دارد. تیم کالدرون بد بازی کردن را هم کنار گذاشت و بعد از 9 سال توانست در 
ورزشگاه فولادشهر اصفهان به برتری برسد. با ارایه یک فوتبال سرتاسر هجومی و زیبا که با برتری 
سه بر هیچ به پایان رسید، کالدرون حتی عالیشــاه و سیامک نعمتی را هم به علت اعتراض به 
نیمکت نشینی از فهرست این بازی کنار گذاشت و بالاخره به ترکیب قدرتمندی که پرسپولیس 
به آن نیاز دارد، رسید. حالا با استقلال صدرنشین تنها سه امتیاز فاصله دارند و با توجه به بازی 
عقب افتاده با نساجی قائم شهر در تهران،  احتمالا این فاصله جبران خواهد شد. حالا حسابش را 
بکنید که جذب دو مهاجم 6 دانگ و تقویت تیم درنقل و انتقالات زمستانی باز هم پرسپولیس را 
به یک تیم قدرتمند در فوتبال ایران تبدیل خواهد کرد و مشکلات کالدرون هم با ضعف تیم در 
گلزنی حل خواهد شد. کمال کامیابی نیا هم که بالاخره پس از ماه ها دوری شرایط بازی کردن پیدا 
کرده و با حضورش خط میانی پرسپولیس هم قدرت بیشتری کسب می کند. دو بازی بعدی تیم 
هم با گل گهر سیرجان و سایپا،  دو تیم بحران زده لیگ خواهد بود، پس همه چیز برای بازگشت 
پرسپولیس به روزهای اوج فراهم است، البته آنها به علت اشتباهات هفته های ابتدایی و شرایط 

حساس جدول دیگر باید با کمترین ضریب اشتباه لیگ را ادامه بدهند.


